
PROTOKÓŁ III/2021 

z zebrania z mieszkańcami Osiedla Toruńskiego 

w dniu 12 października 2021 r.  

 

J. Zakrzewska – w I terminie brak wymaganego kworum, termin II zebrania ustalono na 

godz. 17.15. 

W II terminie – kworum stwierdzono, wg listy obecności w zebraniu uczestniczy 16 

mieszkańców. 

 

J. Zakrzewska – powitała zebranych mieszkańców i odczytała porządek obrad zebrania – 

zał. nr 2. 

 

Ad. 2. 

J. Zakrzewska  – przedstawiła sprawozdanie z działalności zarządu osiedla za 2020 rok, 

który stanowi – zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 3. 

J. Zakrzewska  – przedstawiła zebranym Uchwałę Nr 1/2021 zebrania mieszkańców Osiedla 

Toruńskiego z dnia 12.10.2021 r. w sprawie podziału środków finansowych przeznaczonych 

na działalność osiedla. Przyznaną kwotę w wysokości 700 zł postanawia się przeznaczyć na 

zakup oświetlenia zewnętrznego na dekorację osiedla. Wygraną kwotę w wysokości 300 zł 

(za kosz dożynkowy) zarząd postanowił przeznaczyć na zakup  jak wyżej.  

Mieszkańcy przyjęli Uchwałę jednogłośnie – zał. 4 do protokołu.  

 

Ad. 4. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego - przedstawiła informacje na temat 

zrealizowanych inwestycji w 2021 r. oraz tych zaplanowanych na 2022 rok: 

- modernizacja budynku przy Placu Jana Pawła II i utworzeniu w nim Domu Dobrych 

Praktyk, 

- przebudowa i termodernizacja budynku przy ul. Kościuszki 12 (budynek C) na potrzeby     

  MGOPS, 

- rewitalizacja społeczno – gospodarcza Placu Jana Pawła II i ulic przyległych, nasadzenia 

zieleni, fontanna, dodatkowe miejsca parkingowe,  

- budowa odcinków dróg na Osiedlu Leśnym tj. ul. Prosta – Zbożowa - Łąkowa,  

- budowy ścieżki rowerowej z Otorowa do Solca, 



- w planach jest ogłoszenie przetargu na budowę ścieżki rowerowej na odcinku od 

Polomarketu do DK 10.   

- termomodernizacja i przebudowa pomieszczeń w przychodni zdrowia „Solmed” przy ul. 

Powstańców 7A, 

- opracowywana jest koncepcja na przebudowę ul. Garbary, z powstaniem mini ronda, 

budową chodnika i przebudową ścieżki rowerowej (droga wojewódzka),  

- przebudowa z rozbudową oświetlenia w ul. Leśnej, przystąpienie do zaprojektowania 

skrzyżowania z mini rondem Powstańców – Ugory – Leśna, 

- wykonanie trzech naturalnych tras rowerowych o różnych stopniach trudności, w tym plany 

powstania Skateparku, boisk na terenach po byłej Nasycalni przy ul. Kujawskiej, 

- rozbudowa Biblioteki Publicznej, 

- przebudowa świetlicy w Przyłubiu, 

- przeprawa promowa Solec Kujawski – Czarnowo – budowa promu, budowa przyczółków 

wraz z drogami dojazdowymi łączącymi DK80 i DK10. Trwa budowa dróg dojazdowych do 

przeprawy promowej na Wiśle, która ma połączyć Solec Kujawski z Czarnowem. Mamy nadzieję na 

uruchomienie przeprawy w marcu 2022 r. Inwestycja realizowana jest przez Urząd 

Marszałkowski. Umowę intencyjną w sprawie budowy promu podpisali w 2010 r.: 

przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego, powiatów toruńskiego i bydgoskiego, burmistrz 

Solca Kujawskiego oraz wójt Gminy Zła Wieś Wielka. Jest też propozycja, żeby wszyscy 

którzy podpisali list intencyjny, partycypowali w kosztach biletów za kursowanie promu. Na 

ukończeniu jest budowa układu drogowego po obu stronach Wisły. Pozostaje zakończenie 

prac przy przyczółkach. Trwa odbiór promu, jego certyfikacja. Ma zostać zainstalowana 

sygnalizacja świetlna, informująca czy prom w danym dniu jest czynny czy nie.  

- rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej Nr 4, zakres prac obejmie dobudowę do 

istniejącej szkoły dwukondygnacyjnego bloku dydaktycznego z zapleczem szatniowo – 

sanitarnym, 

- wykonanie oświetlenie w ul. Kujawskiej – wymaga opracowania dokumentacji projektowej.   

 

Mieszkanka – zgłosiła wniosek dot. kursowania PKS z Solca do Bydgoszczy. PKS nie 

kursuje od soboty od 16.00 do 5.00 rano w poniedziałek. Mieszkańcy dojeżdżający do pracy 

czy szkoły muszą korzystać z pociągów, których bilety są też tańsze od biletów PKS.  

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że prowadzimy rozmowy z 

PKS i innymi firmami przewozowymi. Dodała, że najlepszym rozwiązaniem byłyby 

uruchomienie kursów MZK z Bydgoszczy do Solca, wówczas Gmina rocznie musiałaby 



dołożyć ok. 2 mln zł do tych przejazdów. Jeśli znajdą się środki w budżecie, to można by 

rozważyć możliwości uruchomienia komunikacji. 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza – zachęciła mieszkańców do zapoznania się z projektem 

Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej, który opracowywany jest przez miasto 

Bydgoszcz w ramach Metropolii Bydgoskiej. Plan zostanie poddany konsultacjom 

społecznym, które w Solcu w formie hybrydowej odbędą się pod koniec listopada br.  

O terminie mieszkańcy Solca Kujawskiego zostaną poinformowani w Internecie i na tablicach 

ogłoszeń. W ramach konsultacji, można będzie składać do niego swoje uwagi.  

 

T. Pacek – Radny RM – przypomniał, że zostało z zarządu osiedla wystosowane pismo do 

Urzędu w sprawie przeprowadzenia modernizacji oświetlenia w parku miejskim.  

  

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że Gmina wystąpiła do rzeczoznawcy w 

sprawie zbadania oświetlenia w parku. Czy jest wystarczające. Oświetlenie w parku zostało 

zmodernizowane poprzez instalacje opraw LED oraz dostawiono lampę przy przejściu dla 

pieszych do ul. Kujawskiej. Ponadto zlecono Zakładowi Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

przycięcie krzaków w Parku w celu poprawienia widoczności.  

Planujemy zakupić 4 kamery na 10 punktach mobilnych na terenie Gminy m.in. kamery 

zostaną zamontowano na wlocie i wylocie z parku miejskiego.  

 

 

J. Zakrzewska – podziękowała mieszkańcom za udział w zebraniu i zamknęła zebranie o 

godz. 18.15. 

 

                                                                 

                                                                  Przewodnicząca Zarządu Osiedla Toruńskiego 

                                                                    

                                                                       Joanna Zakrzewska  

 

Protokołowała:                                     

Katarzyna Ciudzińska 

 

 

 

 

.       



 

 

    

   

 

 

 


